
Folketingets Sundhedsudvalg har den 14. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 504 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 504:
’’Ministeren bedes kommentere artiklen "Cand. fys." og oplyse om han er enig 
i, at der er behov for en kandidatuddannelse i fysioterapi og om ministeren vil 
give opbakning til etablering af en sådan uddannelse, som har været efterlyst i 
flere år. 
http://fysio.dk/Fysioterapeuten/Argange/2010/Candfys/ ”

Svar:
Universiteterne har fri adgang til at udvikle nye uddannelser, som de kan an-
søge Akkrediteringsrådet om akkreditering og godkendelse af, jf. bekendtgø-
relse om kriterier for universitetsuddannelsers relevans og kvalitet og om 
sagsgangen ved godkendelse af universitetsuddannelser. 

Ved akkreditering af en universitetsuddannelse foretages en vurdering af ud-
dannelsen ud fra kriterier om faglighed og relevans. Denne foretages af Ak-
krediteringsrådet.

Jeg kan derfor ikke udtale mig om sagen.
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